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KOULUVERKKOSELVITYSTYÖN 2020 POHJALTA TEHTY SUUNNITELMA

39/4.40.400/2017

Hyvinvointilautakunta 17.03.2021 § 25

toimialajohtaja Juha Valta (puhelin 044 4970 400):

Muhoksen hyvinvointilautakunta käsitteli kouluverkkoselvitystä 2020 ko kouk ses-
saan 3.6.2020 § 83. Hyvinvointilautakunta hyväksyi kouluverkkoselvityksen, ja
esit ti kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle päätettäväksi, että pe rus-
te taan virkamiestyöryhmä laatimaan kouluverkkoselvityksen mallien III, IV ja V
vaih to eh to jen pohjalta suunnitelmaa, jonka tavoitteena on, että lukuvuonna
2024-2025 Muhoksen kunnassa olisi toiminnassa kolme alakoulua. 

Kunnanhallitus hyväksyi kokouksessaan 22.6.2020 § 205 hyvinvointilautakunnan
esi tyk sen siten täydennettynä, että kouluverkkoselvityksen toteutus tapahtuu vai-
heis tet tu na alkaen vuonna 2023. 

Kunnanvaltuusto käsitteli kouluverkkoselvitystä 2020 kokouksessaan 29.6.2020 §
25. Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen esityksen, että perustetaan vir ka mies-
työ ryh mä laatimaan kouluverkkoselvityksen mallien III, IV ja V vaihtoehtojen
poh jal ta suunnitelmaa, jonka tavoitteena on, että lukuvuonna 2024-2025 Mu hok-
sen kunnassa olisi toiminnassa kolme alakoulua. Kouluverkkoselvityksen toteutus
ta pah tuu vaiheistettuna alkaen vuonna 2023. Edelleen valtuusto päätti, että ase tet-
ta van virkamiestyöryhmän toimikausi päättyy 31.12.2020. 

Kunnanhallitus nimesi kokouksessaan 10.8.2020 § 233 valtuuston päätöksen toi-
meen pa non yhteydessä virkamiestyöryhmän laatimaan suunnitelmaa. Työ ryh mään
nimettiin tekninen johtaja Mikko Kari, kiinteistöpäällikkö Jaakko Män nik kö,
isännöitsijä Päivi Similä, henkilöstöpäällikkö Jouni Tiirola, Kirkonkylän kou lun
rehtori Pasi Kukkola, Hyrkin koulun toiminnasta vastaava rehtori Toni Väy ry nen,
hyvinvointijohtaja Juha Valta (puheenjohtaja) ja toimistonhoitaja Kirsi Hei no nen
(sihteeri)

Työryhmän kokouksessa 26.11.2020 keskusteltiin suunnitelman valmistumisesta
ja päädyttiin pyytämään suunnitelman tekemiselle jatkoaikaa helmikuun 2021 lop-
puun. Työryhmän puheenjohtaja Juha Valta pyysi kunnanhallitukselta työ ryh män
toimikauden jatkamista 28.2.2021 saakka. Jatkoaika mahdollisti vii mei sim pien
saatujen tietojen päivittämisen. Kunnanhallitus myönsi kokouksessaan 7.12.2020
§ 400 anotun jatkoajan 28.2.2021 saakka virkamiestyöryhmän työn val mis tu mi sel-
le.  

Esityslistan liitteenä on kouluverkkoselvitystyön 2020 pohjalta tehty suunnitelma.



Työryhmän jäsenistä tekninen johtaja Mikko Kari, Kirkonkylän koulun rehtori Pa-
si Kukkola ja Hyrkin koulun toiminnasta vastaava rehtori Toni Väyrynen on kut-
sut tu kokoukseen esittelemään työryhmän tekemää suunnitelmaa.

TOIMIALAJOHTAJAN ESITYS: Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä liit tee-
nä olevan kouluverkkoselvitystyön 2020 pohjalta tehdyn suunnitelman ja lä het tää
sen edelleen kun nan hal li tuk sel le ja valtuustolle päätöksentekoa varten. 

KÄSITTELY: Toimialajohtaja esitteli tehtyä suunnitelmaa.

Suunnitelmaan liittyen työryhmän jäsenistä tekninen johtaja Mikko Kari piti pu-
heen vuo ron koulujen kiinteistöistä sekä maankäytöstä ja kaavoituksesta. Lisäksi
Kir kon ky län koulun rehtori Pasi Kukkola ja Hyrkin koulun toiminnasta vastaava
reh to ri Toni Väyrynen pitivät puheenvuoronsa liittyen suunnitelman mukaisiin
mah dol li siin oppilassiirtoihin ja niiden vaikutuksista koulujen opetusryhmiin sekä
kou lu jen ti lo jen käyttöön.

Vastattuaan lautakunnan esittämiin kysymyksiin Mikko Kari, Pasi Kukkola ja To-
ni Väyrynen poistuivat kokouksesta klo 18.56.

Keskustelun aikana tehtiin seuraavat esitykset:

1. Samuli Kemppaisen esitys: Hy vin voin ti lau ta kun ta esit tää hallitukselle ja edel-
leen valtuustolle päätettäväksi, että Muhoksen kun nan kou lu verk ko suun ni tel mas-
sa edetään kunnanvaltuuston 29.6.2020 tekemän pää tök sen vaihtoehto kou lu verk-
ko mal li III mukaisesti vaiheistettuna siten, että en sim mäi ses sä vaiheessa lu ku vuo-
den 2023-2024 jälkeen lakkautetaan Laitasaaren kou lu ja toisessa vaiheessa lu ku-
vuo den 2025-2026 jälkeen lakkautetaan Huovilan kou lu. Tällöin lukuvuodesta
2026-2027 alkaen Muhoksen kunnassa on toi min nas sa kolme alakoulua; Hyrkin,
Kir kon ky län ja Korivaaran koulut. Lakkautettavien kou lu kiin teis tö jen tasearvojen
pois to-oh jel ma päivitetään kou lu verk ko suun ni tel man mukaiseksi.

Jaakko Latvanlehto, Leena Tuomaala ja Minna Väätäjä kan nat ti vat Kemppaisen
esi tys tä.

2.  Petteri Jukan esitys: Hyvinvointilautakunta esittää hal li tuk sel le ja sitä kautta
val tuus tol le, että kouluverkkoselvityksen perusteella kou lu jen lak kaut ta mis pää tös-
tä siirretään tästä hetkestä eteenpäin ja tilannetta tar kas tel laan uudestaan vuo den
2022 loppuun mennessä ja tarvittaessa vuosittain. 

Helena Kohtalo-Törmänen ja Teuvo Pikkuaho kannattivat Jukan esitystä. 

Keskustelun asiasta päätyttyä puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on
tehty kaksi toi mi ala joh ta jan esityksestä poikkeavaa kannatettua esitystä
(Kemppaisen ja Jukan esi tyk set), joten esityksistä on ää nes tet tä vä. 



Puheenjohtaja totesi, että ensin on äänestettävä Kemppaisen ja Jukan esitysten
välillä ja sen jälkeen ää nes te tään edellisen äänestyksen voittaneen esityksen ja
toimialajohtajan esi tyk sen välillä.

Äänestystavaksi puheenjohtaja esitti nimenhuutoäänestystä, joka hyväksyttiin.

Äänestysesitykseksi puheenjohtaja esitti seuraavaa: Ne, jotka kannattavat Kemp-
pai sen esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka kannattavat Jukan esitystä, äänestävät
EI.

Äänestysesitys hyväksyttiin. 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin neljä JAA-ääntä (Samuli Kemp-
pai nen, Jaakko Latvanlehto, Leena Tuomaala ja Minna Väätäjä) ja kolme EI-ään-
tä. (Petteri Juka, Helena Kohtalo-Törmänen ja Teuvo Pikkuaho)

Puheenjohtaja totesi Kemppaisen esityksen voittaneen äänestyksen.

Tämän jälkeen puheenjohtaja esitti seuraavan äänestyksen äänestystavaksi ni men-
huu to ää nes tys tä, joka hyväksyttiin.

Äänestysesitykseksi puheenjohtaja esitti seuraavaa: Ne, jotka kannattavat toi mi-
ala joh ta jan esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka kannattavat Kemppaisen esitystä,
ää nes tä vät EI.

Äänestysesitys hyväksyttiin. 

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin kolme JAA-ääntä (Petteri Juka,
He le na Kohtalo-Törmänen ja Teuvo Pikkuaho) ja neljä EI-ääntä. (Samuli Kemp-
pai nen, Jaakko Latvanlehto, Leena Tuomaala ja Minna Väätäjä)

Puheenjohtaja totesi Kemppaisen esityksen voittaneen äänestyksen ja, että lau ta-
kun ta on hyväksynyt Kemppaisen esityksen.

PÄÄTÖS: Hyvinvointilautakunta päätti esittää hallitukselle ja edelleen val tuus tol-
le päätettäväksi, että Muhoksen kunnan kouluverkkosuunnitelmassa edetään kun-
nan val tuus ton 29.6.2020 tekemän päätöksen vaihtoehto kouluverkkomalli III mu-
kai ses ti vaiheistettuna siten, että ensimmäisessä vaiheessa lukuvuoden 2023-2024
jälkeen lakkautetaan Laitasaaren koulu ja toisessa vaiheessa lu ku vuo den
2025-2026 jälkeen lakkautetaan Huovilan koulu. Tällöin lukuvuodesta 2026-2027
alkaen Muhoksen kunnassa on toiminnassa kolme alakoulua; Hyrkin, Kir kon ky län
ja Korivaaran koulut. Lakkautettavien koulukiinteistöjen tasearvojen pois to-oh jel-
ma päivitetään kouluverkkosuunnitelman mukaiseksi.

______________

Merkittiin pöytäkirjaan, että päätöksen teon jälkeen lautakunnan kokous kes key-



tet tiin tauon ajaksi - tauko 19.39 - 19.45.

______________

Khall 26.04.2021 § 179 

Asian lautakuntakäsittelyn jälkeen on järjestetty valtuustoseminaari 14.4.2021,
jossa asiaa on selostettu seminaarin osanottajille ja käyty keskustelua asiasta. 

KJ:N ESITYS: Kunnanhallitus hyväksyy hyvinvointilautakunnan esityksen. 

KÄSITTELY:  Merkittiin pöytäkirjaan, että aiemmin kokouksen alussa
hyvinvointijohtaja Juha Valta selosti asiaa kunnanhallitukselle. Valta selosti mm. 
- 26.4.2021 valmistunutta koontia selvityksessä olevien eri vaihtoehtojen
säästövaikutuksista. Selvityksen perusteella säästöt vaihtelevat 344.580 -490.000
euroa välillä vuodessa. 
- eri yhteydenottoja asiasta
- henkilökunnan ja oppilaiden kuulemisia
- oppilasmäärän kokonaiskehitystä. 

Kunnanjohtaja selosti asia kunnanhallitukselle, jonka jälkeen asiasta käydyn
keskustelun aikana tehtiin seuraavat esitykset:

Teuvo Pikkuahon esitys

Kunnanhallitus esittää valtuustolle, ettei Muhoksen kunta lakkauta tässä vaiheessa
Huovilan ja Laitasaaren alakouluja. Kouluverkkoselvityksellä ei pystytty
osoittamaan selviä säästöjä kuntatalouteen. Koulut ovat tällä hetkellä hyvässä
kunnossa ja täynnä oppilaita. Toiminta kouluilla voi siis jatkua. Kouluverkkoa on
tarkasteltava aina ennen suuria investointeja koulutiloihin. Kouluverkon
näkökulmasta syntyvyyttä ja muuttoliikkeen vaikutuksia tarkastellaan seuraavan
kerran kolmen vuoden kuluttua. 

Esitystä kannattivat Katri Hyvärinen, Petri Holm ja Kirsti Airaksinen. 

Heidi Pöykiön esitys

Esitän, että edetään kouluverkkoselvityksen 5 versiolla, koska linjaus on jo
aikaisemmin valtuustossa tehty mutta varmistetaan oppilastoteuma ja ennuste
ennen lopullista lakkautuspäätöstä.  

Pöykiön esitystä ei kannatettu. 

Keskustelun asiasta päätyttyä puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on
tehty kaksi kunnanjohtajan esityksestä poikkeavaa esitystä - Pikkuahon ja Pöykiön
esitykset. Edelleen puheenjohtaja totesi, että Pikkuahon esitystä on kannatettu,



mutta Pöykiön esitystä ei ole kannatettu, joten se kannattamattomana raukeaa. 

Tämän jälkeen puheenjohtaja kysyi, hyväksyykö kunnanhallitus yksimielisesti
Pikkuahon esityksen? Kunnanhallitus ei ollut yksimielinen, joten puheenjohtaja
totesi, että asiassa on äänestettävä. Äänestystavaksi puheenjohtaja esitti
nimenhuutoäänestystä, joka hyväksyttiin. 

Äänestysesitykseksi puheenjohtaja esitti seuraavaa:

Ne, jotka kannattavat kunnanjohtajan esitystä, äänestävät JAA, ja ne, jotka
kannattavat Pikkuahon esitystä, äänestävät EI. 

Äänestysesitys hyväksyttiin. Nimenhuutoäänestyksessä annettiin ääniä:

JAA: ei yhtään ääntä
EI:  5 ääntä (Airaksinen, Holm, Hyvärinen, Pikkuaho ja Rissanen
TYHJÄÄ: 2 (Paasimaa ja Pöykiö). 

Puheenjohtaja totesi Pikkuahon esityksen voittaneen äänestyksen. 

PÄÄTÖS: Puheenjohtaja totesi kunnanhallituksen päätöksen:
Kunnanhallitus esittää valtuustolle, ettei Muhoksen kunta lakkauta tässä vaiheessa
Huovilan ja Laitasaaren alakouluja. Kouluverkkoselvityksellä ei pystytty
osoittamaan selviä säästöjä kuntatalouteen. Koulut ovat tällä hetkellä hyvässä
kunnossa ja täynnä oppilaita. Toiminta kouluilla voi siis jatkua. Kouluverkkoa on
tarkasteltava aina ennen suuria investointeja koulutiloihin. Kouluverkon
näkökulmasta syntyvyyttä ja muuttoliikkeen vaikutuksia tarkastellaan seuraavan
kerran kolmen vuoden kuluttua. 

_______________ 

Merkittiin pöytäkirjaan, että päätöksen toteamisen jälkeen
- Heidi Pöykiö jätti päätökseen suullisen eriävän mielipiteen
- kunnanjohtaja Syvävirta jätti päätökseen kirjallisen eriävän mielipiteen. 

_______________


